
 

Oslo, 09.09. 2016 
 
 
 
 

Referat fra møte i Samordningsrådet for KOSTRA 9. september  
 
Til stede:  
Fra Kommunal- og moderniseringsdepartementet (KMD): Thor Bernstrøm, Arild Kormeseth, 
Baard Krag og Charlotte Herje  
Fra Helse- og omsorgsdepartementet (HOD): Liv C. Klyve 
Fra Helsedirektoratet: Hanne Narbuvold og Linda Haugan 
Fra Utdanningsdirektoratet: Ketil Digre 
Fra Barne-, ungdoms- og familiedirektoratet: Ida Thommessen-Austad 
Fra Arbeids- og velferdsdirektoratet (NAV): Pål Eivind Aamodt 
Fra Klima- og miljødepartementet (KLD): Øystein Nesje og Anne-Elisabeth Scheen 
Fra Arbeids- og sosialdepartementet: Øyvind Opland 
Fra Samferdselsdepartementet (SD): Arnold Langaas 
Fra Finansdepartementet (FIN): Helga Birgitte Aasdalen 
Fra KS: Rune Bye, Laila Kleven, Elin Karlsen (Bergen kommune) og Eivind Glemmestad 
(Rælingen kommune)   
Fra Brønnøysundregistrene: Anette Einarsen 
Fra Statistisk sentralbyrå (SSB): Anna Rømo, Elisabeth Nørgaard, Helge N. Næsheim (punkt 3), 

Irene Arnesen, Trond Ekornrud, Dag Abrahamsen, Harald Tønseth, Gunnar Claus, 
Stine Bakke, Trine Aanerud (punkt 4), Anni S. Fretheim, Anne Brit Thorud, Svein 
Homstvedt, Jørn Kristian Undelstvedt, Marte Helliksen Hvamb, og Torild Fløysvik 

 

Sak 1. Arbeidsgruppenes rapporter 
Dokumentasjon:  
tfl, stf, 29.08. 2016, Arbeidsgruppenes rapporter  
Innrapporterte skjemaer i 2015 og 2016 
Manglende skjemaer per fylke 
 
Toppnotatet ble gjennomgått. Kommentarer til de ulike punktene: 
 
2. Forslag til endringer fra arbeidsgruppene 
2.1 Tjeneste- og personellrapportering for regnskapsåret 2016:  
Arbeidsgruppe for helse og omsorg:  
Ekornrud presiserte at sammenslåing av kolonnene «miljørettet helsearbeid» og «annet 
forebyggende arbeid» gjelder også for leger. Bye henviste til informasjonen om at 
helsestasjonstjeneste for ungdom ikke skal publiseres. Han ba han om at arbeidsgruppen gjør 
spørsmålene enklere slik at alle kommuner klarer å besvare dem.    
 
Arbeidsgruppe for sosialtjeneste:  
Nørgaard mente det var verd å merke seg at skjema 11B Registreringsskjema for 
introduksjonsstønad foreslås avviklet. Bye ba om at en sikrer at en får den informasjonen en 
trenger fra nytt register før en legger ned skjemaet.   
 



 

 
2.2 Forslag til endringer i regnskapsrapporteringen 
Arbeidsgruppe for kultur:  
Karlsen mente det var vanskelig å forstå regnskapsgruppas konklusjon til nye funksjoner for 
arkivtjenesten og den nye skolesekken fordi den ikke var begrunnet i referatet. Herje ga en 
muntlig forklaring for bakgrunnen, som legges ved i dette referatet:   

• Splitting av arkivtjenesten, forslag om ny funksjon 387 - Daglig arkiv og 
dokumentasjonsforvaltning og 388 - Bevaring, tilgjengeliggjøring og formidling av 
arkiver: Arbeidsgruppens foreslåtte nøkkeltall som følger med splittingen fra 
arbeidsgruppen, går kun på regnskapsstatistikk; i prosent av totale driftsutgifter, per 
innbygger e.l. og kobles ikke til egne tjenestedata, noe som gjør det det uklart hvilken 
styringsinformasjon de nye funksjonene reelt sett vil gi. Videre vil en utskilling av 
arkivfunksjonen sannsynligvis innebære at beløpene som føres på de to funksjonene blir 
veldig små (bl.a. har hver kommune i snitt 3,33 personer som har arkiv som sin 
hovedoppgave).  

• Utskilling av "Den kulturelle skolesekken" fra funksjon 771 til ny funksjon 773 – Den 
kulturelle skolesekken: Funksjonsinndelingene bør følge fylkeskommunens 
ressursbruk/tjenester/hvilke behov tjenestene skal dekke, som for øvrig i KOSTRA 
funksjonskontoplanen, og ikke én enkelt tilskuddsordning.  

 
Arbeidsgruppe for samferdsel: 
Regnskapsgruppen foreslår noen mindre justeringer i forhold til arbeidsgruppens forslag.  
 
Arbeidsgruppe for videregående opplæring: 
Arbeidsgruppen foreslo å justere veiledningsteksten på funksjon 420 betydelig. 
Regnskapsgruppen ønsker ikke å endre på denne da veiledningsteksten ble grundig gjennomgått 
og forbedret i 2012. Det har ført til at det har blitt mindre spørsmål og det er regnskapsgruppens 
syn at den nå framstår som entydig. Karlsen mente at også kommunene tolket teksten til 
funksjon 120 ulikt, noe som igjen medfører problemer med sammenligning og reaksjoner fra 
politikere.  
Funksjonene 120 og 420 er regnskapsgruppens ansvar og regnskapsgruppen tar imot innspill til 
forbedringer av teksten. 
  
2.3 Forslag til endringer i kvalitetsindikatorer 
Tilbakemelding til arbeidsgruppene er, at de gjerne må jobbe med kvalitetsindikatorer i året som 
kommer, men større endringer vil først kunne tas inn ved prosjektets slutt. 
 
 
3. Utvikling av KOSTRA 
3.1 Fordeling av årsverk på helsestasjon- og skolehelsetjeneste 
Behandling av temaet utsettes til neste års møte i Samordningsrådet. 
 
3.2 Differensiert rapportering  
Karlsen ba om at diskusjonen rundt differensiert rapportering ikke stopper vurderingen av store 
kommuners ønske om å splitte funksjon 254. Hun pekte på at dette er en sekkepost og at det 
skjuler seg betydelig informasjon i denne funksjonen som burde ha vært skilt ut. Så lenge den 
ikke er skilt ut vil viktige avgjørelser for kommunen bli tatt på feil grunnlag. Abrahamsen svarte 
at de minste kommunene ikke har mulighet for å foreta den splittingen de store kommunene 
ønsker. Utfordringen kan løses ved at kommunene det gjelder rapporterer utenfor KOSTRA-
portalen. Kormeseth pekte på at funksjon 254 ikke er en sekkepost, og at problemet i stor grad 
er integrerte tjenester i kommunene, hvor en ytterligere splitting kun vil medføre dårligere 



 

datakvalitet. Han mente at en vil ha behov for innspill fra Helse- og omsorgsdepartementet i 
denne saken.  
 
Rømo minnet om at Samordningsrådet tidligere har bedt om en rapport på KNNM-området før 
de tar stilling til differensiert rapportering. Denne vil ifølge Homstvedt være ferdig i løpet av 
neste år. Rømo ba om at arbeidsgruppen for helse og omsorg går tilbake og diskuterer splitting 
av funksjon 254. Karlsen støttet forslaget om å ta diskusjonen utenfor møtet og mente at en 
heller skulle komme tilbake med et reelt forslag til neste års møte i Samordningsrådet. Hun 
mente at de som er engasjert i dette problemet gjerne er med på en videre diskusjon. Nørgaard 
sa at dette tas på neste møte i helse- og omsorgsgruppen, samtidig som de tar en diskusjon på 
hva som er statistikk, hva som er styringsinformasjon og hva som skal inn i/bør gå utenfor 
KOSTRA.  
 
Kormeseth oppsummerte diskusjonen med at Samordningsrådet forventer en rapport fra 
KNNM-gruppen til neste års møte. Generalistkommuneprinsippet beholdes så lenge alle 
kommuner har de samme oppgavene. Glemmestad støtter at det blir gjort en skikkelig 
vurdering. Han påpekte at tjenestene heller ikke i dag nødvendigvis er så generelle, men at ulike 
tjenester kan dekke samme behov.  
 
Helse og omsorgsgruppen bes om å komme med konkret innspill til neste års 
Samordningsrådsmøte: Hva vil differensiert rapportering medføre, hva er behovet, hvilke 
komplikasjoner dette vil ha. 
 
4. Arbeidsgruppenes oppgaver og rammebetingelser 
4.3 Planlagt videreutvikling av KOSTRA 
 
Enklere tilgang til data 
Narbuvold mente at å velge ut 10 indikatorer til Kommunefakta-løsningen var lite for et område 
som helse og omsorg. Fløysvik svarte at 10 er et cirkatall. Arbeidsgruppene må gjerne foreslå 
færre og de som har ansvar for tunge utgiftsområder kan selvsagt komme med fler. Men signalet 
er, at dess færre nøkkeltall de velger å vise, dess bedre vil de utvalgte nøkkeltallene bli flagget 
som viktige.  
 
Matrikkelen som grunnlag for rapportering 
Bye ser problemet med de ulike arealbegrepene, men påpekte at flere ser eiendom som et viktig 
område. Karlsen understreket at området er viktig for kommunene, men det er vanskelig å få 
oversikt over eiendomsmassen. Hun sa at kommunene må bli bedre til å rapportere og lovte å ta 
opp temaet i styringsgruppa for ASSS-kommunene. Hun ba om at kommunene får litt tid før en 
eventuell avvikling av arbeidsgruppen. Rømo sa at SSB vil lage statistikk og derfor ønsker å 
slippe rapportering utenom matrikkelen. Hun ba om at gruppen vurderte muligheten for å 
benytte bruksarealet i matrikkelen. Nørgaard la til at en da er avhengig av god kvalitet, at 
kommunene rapporterer riktig og stilte spørsmål om hva som skal til for at det som ligger i 
matrikkelen blir riktig. Nørgaard vil undersøke muligheter som ligger i avtaleverket mellom 
SSB og Kartverket. Kormeseth pekte på at registrering av nye bygg skal kunne sikre rette 
opplysninger, men at maksimalt 20 prosent av arealene (BTA) blir lagt inn i matrikkelen fra 
kommunenes side. Utfordringen er, at matrikkelforvalterne ikke kommuniserer med 
eiendomsforvalterne. Er det ved henvendelsen til kommunene det stopper opp? Bør den gå til 
ledelsen i kommunen i stedet/tillegg?     
Einarsen støttet forslaget om gjenbruk av arealbegrep med tanke på kommunenes oppgavebyrde 
og å unngå dobbeltrapportering.     
 



 

Sak 2. Arbeidsgruppenes mandat 2017 
Dokumentasjon:  
- Mandat for arbeidsgruppene i KOSTRA for 2017 (tfl, stf, 29.08. 2016) 
 
• Arbeidsgruppen for helse og omsorg hadde spilt inn forslag til to nye punkter i mandatet: 

Ikke-årlig rapportering og differensiert rapportering. Når det gjelder ikke-årlig rapportering, 
så er det ingenting i mandatet som hindrer dette. Det er også godkjent av Samordningsrådet, 
så det bør være unødvendig å ha som eget punkt. Forslaget om differensiert rapportering vil 
bli tatt opp igjen på neste års møte. 

• Fløysvik meldte inn forslag til to punkter som gjelder omstrukturering av data:  
«Arbeidsgruppene skal omstrukturere sine tabeller i Statistikkbanken slik at brukerne enklest 
mulig finner fram til ønskede nøkkeltall og grunnlagsdata» og «Arbeidsgruppene skal velge 
ut de inntil 10 viktigste nøkkeltallene for sitt område til Kommunefakta, slik at brukeren får 
en god oversikt over området, med nøkkeltall som er sammenlignbare med andre 
kommuner.» 

• KS leverte i møtet et forslag til rydding av kulepunktene i punkt «2.1 Arbeidsgruppene  
skal:». Medlemmene av Samordningsrådet fikk pause til å lese igjennom og mulighet for å 
komme med forslag til justering.  

 
Rømo påpekte at det fra SSB sin side vil være vanskelig å rullere på deltakere, da det hele tiden 
vil være de som best kan området som også deltar i/leder gruppene. Det er få på hvert 
statistikkområde å velge mellom.  
 
Einarsen stilte spørsmål om hva som går under administrative registre. Ordet administrative 
slettes for å sikre at omfanget gjelder alle typer registre. 
 
- Mandatet oppdateres med punktene om omstrukturering og forslagene til rydding, bortsett fra    
  ett: Forslaget i siste avsnitt før punkt 3.  

«For god arbeidsflyt og fremdrift i arbeidsgruppene er det gjerne hensiktsmessig med 
møter både før og etter publisering av KOSTRA-tallene. En viss rullering av deltagere vil 
kunne bidra til nytenkning og dynamikk i arbeidsgruppene.»  

   legges inn i mandatet for Samordningsrådet.  
- KMD, KS og SSB får fullmakt til å oppdatere mandatet for Samordningsrådet.  
- Ordet administrative slettes fra omtalen av registre.  
 
 

Sak 3. Registerbaserte årsverk og overgangen til a-ordningen 
Dokumentasjon:  
- Registerbaserte årsverk og overgangen fra register til a-ordningen 
 
Næsheim orienterte om overgangen til a-ordningen og hva den kan gi oss av informasjon. 
 

Sak 4. Prosjektet KOSTRA modernisering 
 
Fløysvik orienterte kort om hva som skjer i prosjektet. Ånerud orienterte om Kommuneprofilen 
som vil bli lansert allerede i november i år. 
 
Kommentarer til løsningen: 



 

Det er ønske om å kunne sammenligne kommuner, ikke bare se en og en. 
Godt å se at ikke bare utdanning og helse blir profilert. 
 
  

Sak 5. Vold i nære relasjoner 
Dokumentasjon:  
- KOSTRA-skjema om kommunens arbeid mot vold i nære relasjoner 
- Veiledning for KOSTRA-skjema [Nummer her], Kommunens arbeid mot vold i nære 
relasjoner og et helhetlig krisesentertilbud per 31.12. 
- Arbeidsgruppens mandat – utvikling av nytt KOSTRA-skjema for krisesentertilbudet (Line 
Lindsetmo og Signe Vrålstad, 04.09. 2015) 
 
Nørgaard mente at det for å sikre effektive grupper er viktig at gruppene blir satt sammen riktig 
og at den som sitter i gruppen har mandat til å ta beslutninger.  
Krag sluttet seg til dette, men pekte på at vakanser kan skape utfordringer. Han la til at den 
diskusjonen som har vært har ført til et bedre skjema.  
Det vil dukke opp ønske om å få rapportering for flere handlingsplaner. Det er derfor viktig at 
arbeidsgruppene vurderer om KOSTRA er det rette stedet for denne typen rapportering. 
 

Sak 6. Skjema 16B "Takster og betalingsregler for fulltids- og deltidsplasser i 
kommunal barnehage" legges ned 

 
Dokumentasjon:  
- KOSTRA-skjema 16B- foreldrebetaling barnehager legges ned (Raj, 27. juni 2016) 
 
Ingen kommentarer til punktet. 
 

Sak 7. Gjenoppstart av skjema 25 "Kommunenes bruk av IKT" 
Dokumentasjon:  
- Gjenoppstart av skjema 25 (tof, 20. juli 2016) 
 
Karlsen påpekte at så lenge det ikke var lagt inn funksjoner i skjemaet er dette nærmest umulig 
å rapportere og krever et stort apparat. Rømo sa at opplysningene benyttes til internasjonal 
rapportering og at SSB har meldt i fra om utfordringene med kvaliteten. Skjemaet benytter 
portalen, og er i utgangspunktet ikke et KOSTRA-skjema. Det har vært jobbet tett med KS for å 
få til et bedre skjema, men SSB har ikke kapasitet til å ta inn noe nytt. Det gamle skjemaet ble 
valgt som en kriseløsning.  
 
Kormeseth stilte spørsmål ved om det er mulig å finne andre måter å få inn ikke-løpende data 
enn KOSTRA-skjema, f.eks. utvalgsundersøkelse. 
 
 
 

Sak 8. Eventuelt 
Det var ingen saker under eventuelt. 
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